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 PROTOKÓŁ NR 6/2011 

Z POSIEDZENIA KOMISJI ROZWOJU GOSPODARCZEGO 

RADY POWIATU W WAŁCZU  

Z DNIA 11.10.2010 r. W GODZ. 12
00

- 12
42 

 

 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji oraz zaproszeni goście wg załączonych list 

obecności ( zał. nr 1,2 ). 

Posiedzenie odbyło się w sali narad Starostwa Powiatowego w Wałczu przy 

ul. Dąbrowskiego 17. 

 

 

 

 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Otwarcie posiedzenia Komisji. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku posiedzenia. 

4. Informacja na temat gospodarki leśnej w Powiecie Wałeckim. 

5. Informacja na temat przebiegu żniw na terenie Powiatu Wałeckiego. 

6. Informacja na temat łowiectwa na terenie Powiatu Wałeckiego. 

7. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu w Wałczu. 

8. Sprawy bieżące. 

9. Wolne wnioski i zapytania.     

10. Zakończenie posiedzenia. 

 

 

 

 

 

Ad pkt 1 

Otwarcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Komisji Tadeusz 

Węgrzynowski. 

 

 

 

Ad pkt 2 

Stwierdzenie quorum.  

 

Przewodniczący Komisji stwierdził quorum – obecni  wszyscy Członkowie Komisji. 

 

Wobec powyższego Komisja może podejmować prawomocne decyzje.  
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Ad pkt 3 

Przedstawienie porządku posiedzenia. 

 

Do porządku uwag nie zgłoszono. 

 

 

 

W posiedzeniu Komisji dotyczącym punktu 4, 5 oraz 6 porządku uczestniczył  

Tomasz Pachciarz – Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa w/m. 

 

Ad pkt 4 

Informacja na temat gospodarki leśnej w Powiecie Wałeckim. 

 

Pisemna informacja w przedmiotowym temacie stanowi załącznik nr 3  do protokołu. 

 

 

Tomasz Pachciarz – Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa w/m 

zwrócił uwagę na fakt, przyrostu areału lasów w Powiecie Wałeckim, które nie stanowią 

własności Skarbu Państwa. Powyższe spowodowane jest zalesianiem przez rolników gruntów 

rolnych. Nadzór nad gospodarką leśną w lasach niestanowiących własności Skarbu Państwa 

sprawuje starosta. W Powiecie Wałeckim łączna ich powierzchnia wynosi 477,26 ha, przy 

czym w skutek zalesienia gruntów rolnych wzrośnie ona o 200 ha. Powyższe  w istotny sposób 

wpłynie na obciążenie budżetu powiatu, gdyż nadzór nad prowadzeniem gospodarki leśnej 

jest bardzo kosztowny. 

 

 

Węgrzynowski- Przewodniczący Komisji 

Zwrócił się z zapytaniem do Naczelnika Wydziału OŚ w/m czy stada żubrów powodują duże 

zniszczenia? 

 

 

Tomasz Pachciarz – Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa w/m. 

Odpowiedział, iż do Starosty Wałeckiego docierały sygnały od rolników dotyczące zniszczeń 

areałów upraw spowodowanych przez stado żubrów. Dodał, iż proces szacowania szkód 

przebiega bardzo długo, co w konsekwencji wpływa na długi okres oczekiwania rolników  

na wypłatę odszkodowań. Z jednej strony żubry są dobrem narodowym i podlegają ochronie, 

z drugiej zaś powodują pewne zniszczenia. Obecnie stado żubrów żyjące na terenie powiatu 

wałeckiego liczy 46 -47 osobników, przy czym z powodu śmierci żubrów w wypadkach 

drogowych w roku bieżącym nie odnotowano przyrostu naturalnego zwierzyny. Nadmienił, 

że stado z młodymi żubrami jest bardzo agresywne. 

 

 

Jan Kaczanowicz- Członek Komisji 

Zapytał czy odnotowano przypadki napaści żubrów na urządzenia rolnicze? 

 

 

Tomasz Pachciarz 

Odpowiedział, że nie posiada danych w powyższym zakresie. 
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Bogdan Wankiewicz – starosta Wałecki 

Wyraził, zdanie, iż żubry czują się bezpiecznie, nie boją się ludzi o czym świadczy chociażby 

fakt, że giną na drogach. 

 

 

Następnie Komisja dyskutowała na temat konserwacji rowów i urządzeń melioracyjnych oraz  

działalności spółek wodnych.  

Naczelnik Wydziału poinformował, iż Zarząd Powiatu podjął działania dotyczące likwidacji 

spółek wodnych, dzięki czemu Starosta Wałecki będzie miał w pełni uprawnienia, by na mocy 

art. 77 ustawy Prawo wodne w drodze decyzji nakazać konserwację rowów lub urządzeń  

melioracji szczegółowej właścicielom gruntów przez które przebiegają, bądź właścicielom, 

którzy z użytkowania  niniejszych odnoszą korzyści. Starosta Wałecki Bogdan Wankiewicz 

dodał, iż modernizacja urządzeń melioracyjnych spoczywa w dużej mierze na właścicielach 

gruntów, przez które przebiegają. Zarząd Powiatu podjął działania mające na celu 

wyegzekwowanie od właścicieli gruntów konserwacji  tych urządzeń. Niemniej nie jest to 

zadanie łatwe, gdyż koszt powyższej jest bardzo wysoki. Wyraził nadzieję, 

 iż w perspektywie czasu niniejsze zadanie uda się zrealizować. Dodał, iż za udrażnianie 

przepustów wodnych zlokalizowanych przy drogach powiatowych odpowiada Powiatowy 

Zarząd Dróg w Wałczu.  

 

Wobec braku innych głosów w niniejszym punkcie Przewodniczący Komisji poddał pod 

głosowanie przyjęcie informacji na temat gospodarki leśnej w Powiecie Wałeckim. 

 

W wyniku głosowania Komisja powyższą informację przyjęła jednogłośnie.  

 

 

Ad pkt 5 

Informacja na temat przebiegu żniw na terenie Powiatu Wałeckiego. 

 

Pisemna informacja w przedmiotowym temacie stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

 

Mirosław Wiercioch – Członek Komisji 

Zapytał z czego wynika drastyczny spadek zasiewów gryki w 2011 r.? 

 

 

Tomasz Pachciarz 

Odpowiedział, iż  to rynek dyktuje zapotrzebowanie na poszczególne rodzaje zbóż. Rolnicy 

decydują o strukturze zasiewów kierując się cenami zbóż lub możliwością uzyskania dopłat 

unijnych. Obecnie obserwuje się tendencje do zalesiania gruntów rolnych przez rolników, 

ponieważ w ramach PROW 2007-2013 mogą oni uzyskiwać środki unijne na ten cel.  

Następnie poinformował Komisję że w przedmiotowej informacji w nagłówkach do tabeli nr 

5, 6, 7, 8, omyłkowo zamiast rok 2011 wpisano rok 2010, za co bardzo przeprosił. 

 

Wiktor Kwaśniewski- członek Komisji 

Poinformował, iż Agencja Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa w br. do uprawy 1 ha 

zbóż dopłacała rolnikom 975 zł., natomiast w roku ubiegłym dopłata ta była o ok. 100 zł 

niższa. Dodał, iż rolnicy odchodzą od prowadzenia upraw tradycyjnych czyli zbóż na korzyść 

sadownictwa, ze względu na wysokie dopłaty unijne.  
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Wobec braku innych głosów w niniejszym punkcie Przewodniczący Komisji poddał pod 

głosowanie przyjęcie informacji na temat gospodarki leśnej w Powiecie Wałeckim. 

 

W wyniku głosowania Komisja powyższą informację przyjęła jednogłośnie.  

 

 

 

Ad pkt 6 

Informacja na temat łowiectwa na terenie Powiatu Wałeckiego. 

 

Pisemna informacja w przedmiotowym temacie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

 

Jan Kaczanowicz- Członek Komisji 

W nawiązaniu do rozdziału VIII pn. „Szkody wyrządzone przez psy i koty w łowiskach” 

przedmiotowej informacji zapytał czy Zarząd Powiatu posiada dane dotyczące ilości 

bezprawnego odstrzału zdziczałych psów i kotów przez członków Polskiego Związku 

Łowieckiego? 

 

Tomasz Pachciarz 

Odpowiedział, iż Wydział Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa danych  

w powyższym zakresie nie posiada. 

 

 

Następnie Komisja dyskutowała na temat problemu błąkających się bezpańskich i zdziczałych 

psów i kotów oraz propozycji rozwiązania powyższego.  

 

 

Wobec braku innych głosów w niniejszym punkcie Przewodniczący Komisji poddał pod 

głosowanie przyjęcie informacji na temat gospodarki leśnej w Powiecie Wałeckim. 

 

W wyniku głosowania Komisja powyższą informację przyjęła jednogłośnie.  

 

 

 

Ad pkt 7 

Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Powiatu w Wałczu. 

 

W posiedzeniu Komisji dot. niniejszego punktu uczestniczyła Wanda Grochowska-Skonieczna 

–  dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Wałczu. 

 

Wanda Grochowska-Skonieczna – Dyrektor PUP w Wałczu  

Poinformowała, iż p. Leśniewicz w skardze podała, iż p. Podolska jest jedną z nielicznych, 

która prowadzi działalność gospodarczą ze środków publicznych. Wobec powyższego 

przedstawiła dane statystyczne udzielania przez PUP dotacji na prowadzenie działalności 

gospodarczej w 2008 r. i w 2009 r.  Na 109 dotacji udzielonych w 2008 r. 18 podmiotów 

zaprzestało prowadzenia działalności gospodarczej, co stanowi 16,5 % czyli 83,5% jest w 

dalszym ciągu prowadzonych. Natomiast w 2009 r. na 92  udzielone dotacje 7 podmiotów nie 

prowadzi działalności gospodarczych, co stanowi 7,6%, a więc 92,4% działalności 

gospodarczych jest w dalszym ciągu prowadzonych.  
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Następnie Przewodniczący Komisji odczytał projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie 

rozpatrzenia skargi pani Bożenny Leśniewicz na czynności Powiatowego Urzędu Pracy  

w Wałczu.  

Wobec braku innych  uwag do przedmiotowego projektu uchwały Przewodniczący Komisji 

poddał pod głosowanie zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi pani 

Bożenny Leśniewicz na czynności Powiatowego Urzędu Pracy w Wałczu.  

 

W wyniku głosowania niniejszy projekt uchwały Komisja zaopiniowała jednogłośnie 

pozytywnie. 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem oraz całą dokumentacją skargi stanowi załącznik  

nr 6  do protokołu. 

 

O godzinie  12
35 

posiedzenie komisji opuścili Wanda Grochowska-Skonieczna oraz Tomasz 

Pachciarz 

 

 

 

Ad pkt 8 

Sprawy bieżące. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował członków Komisji o zbiórce pieniędzy  

z przeznaczeniem na upominek dla Skarbnika Powiatu Marii Morawicz. 

 

 

 

Ad pkt 9 

Wolne wnioski i zapytania.  

 

 

Wobec braku innych głosów w punkcie „Wolne wnioski i zapytania” oraz wyczerpania 

porządku Przewodniczący Komisji o godz. 12
42

 zamknął posiedzenie Komisji. 

  

 

Na tym protokół zakończono.  

 

 

 

 

Protokołowała: 

  

Podinspektor         Przewodniczący Komisji 

 

Anna Siwiec                                                                            Tadeusz Węgrzynowski 


